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§ 10
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
för Södermalms stadsdelsnämnd 
SÖD 2020/302

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till underlag för 

budget 2021 med inriktning för 2022 och 2023 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.

2. Beslutet justeras omedelbart.
 

Reservationer
Anders Göransson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP), Lars Rottem Krangnes (C) och Frida Bondesson 
(KD) lämnar ett särskilt uttalande från majoriteten (bilaga).

Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Christina Wallmark (SD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Sverigedemokraterna (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Nämndens uppdrag i det här ärendet är att lyfta faktorer som har 
stor påverkan på verksamhetens utveckling och ekonomi under 
perioden 2021, 2022 och 2023. Utgångspunkten för analysen är 
förändringar i omvärlden och i den egna verksamheten. Slutsatserna 
ska användas som underlag i det kommande budgetarbetet.

Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Socialdemokraternas förslag (bilaga).
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Socialdemokraternas 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt att beslutet 
justeras omedelbart.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/302-1 Tjänsteutlåtande Underlag för budget 2021 

med inriktning 2022 och 2023
 SÖD 2020/302-1.1 Bilaga 01 SDN12 2021-2023
 SÖD 2020/302-1.2 Bilaga 02 Klimatinvesteringsmedel 

2021-2023



Bilaga § 10 – eget förslag (S) 

 

 

Södermalm 

2020-04-23 

Ärende 10 

Underlag för budget 2021 

med inriktning för 2022 och 

2023 

 

Anders Göransson m.fl. S 

 

Förslag till beslut  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut samt 

2. Att därutöver anföra 

 

Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats för stadens 

verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett underlag som i stor utsträckning 

kommer behöva ändras utifrån den analys som staden kommer göra framgent. 

 

Vi avstår därför från att i detta sammanhang kommentera enskilda delar i 

förvaltningens underlag med två undantag. 

1. Vi är oroade över boendeplaneringen för äldre. De som inte önskade en 

utbyggnad av Blomsterfonden på Ringvägen har varit framgångsrika. Det gör 

att det är oerhört viktigt att Borgerskapets projekt blir av men också att vi måste 

se över alla möjligheter att få in nya boenden i samband med framtida 

byggprojekt i stadsdelen. 

2. Fackförbundet Kommunal lyfter det faktum att Individ- och familjeomsorgen 

lider av ett strukturellt underskott. Inte minst pga. dyra placeringar. Ett sätt att 

minska kostnaderna vore att staden bygger upp den egna regin igen.   

Utöver detta vill vi peka på några av de frågeställningar som kommer bli centrala så 

snart det akuta läget är över avseende smittan och Covid-19: 

 Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna garantera en bra kvalitet 

med en hög säkerhet? Hur kan samverkan mellan stad och region rörande 

gränslandet mellan omsorg och vård stärkas? 

 Vilka ekonomiska satsningar krävs för att skola och förskola ska kunna 

garantera alla barn och ungdomar en bra undervisning i en tid då verksamheten 

drabbats såväl av en historiskt svag budget 2020 som stora utmaningar i spåren 

av Corona-krisen? 

 Hur kan staden prioritera välfärd, omsorg och förebyggande arbete så att vår 

stad håller samman, tryggheten ökar och stockholmare med behov av stöd kan 

ges det när behoven sannolikt är större än någonsin? 



 

 
 

2 (2) 

 Vad krävs konkret av ökade insatser för arbetsmarknadspolitik och 

vuxenutbildning för att öka sysselsättningen? Vilka politiska beslut förutsätts 

för att kunna upprätthålla och höja bostadsbyggandet både för att minska 

bostadsbristen och för att skapa fler jobb? 

 Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att miljöprogram och 

klimathandlingsplan kan genomföras även med en svag ekonomisk tillväxt? 



Bilaga § 10 – särskilt uttalande majoriteten 
 

  

Södermalms stadsdelsnämnd 
     

2020-04-23 
 
Ärende 10 
 
Underlag för budget 2021 med 
inriktning för 2022 och 2023 

 
 
Christoffer Järkeborn, m.fl. M 
Anne-Lie Elfvén, L 
Anna-Klara Müntzig, MP 

   Lars Rottem Krangnes, C 
   Frida Bondesson, KD 
 
 

Särskilt uttalande  

 

Detta är ett viktigt ärende som ska lyfta faktorer som har stor påverkan på 

verksamhetens utveckling och ekonomi för perioden 2021, 2022 och 2023. Detta 

ska sedan användas som underlag för det kommande budgetarbetet i staden. Vi 

vill börja med att tacka förvaltningen för ett mycket genomarbetat underlag. På 

Södermalm bor över 130 000 invånare och vi bedriver verksamhet som är viktig 

för människors vardag och för att människor ska få en god livskvalité. Vi behöver 

ständigt fortsätta utveckla vår verksamhet och hela tiden arbeta för att skapa en så 

effektiv och välfungerande verksamhet som möjligt där skattebetalarnas pengar 

används på ett så bra sätt som möjligt.  

 

COVID-19 har drabbat hela samhället och det har även påverkat Södermalm. Det 

pågår ett omfattande arbete inom förvaltningen med att hantera konsekvenserna 

inte minst inom äldreomsorgen och hemtjänsten. Vi vet inte hur länge COVID-19 

kommer att påverka oss men det kommer att få stora konsekvenser för många av 

våra brukare och våra medborgare. På kort sikt handlar det mycket om att skydda 

våra äldre och att säkerställa att äldreomsorgen och hemtjänsten fungerar på ett 

bra sätt. Vi ser också hur många företag har det mycket tufft inte minst små 

företag och hur många människor har varslats eller permitterats. Det kommer vara 

viktigt för Södermalms stadsdelsnämnds verksamhet på sikt att samhället 

gemensamt gör allt vi kan för att ekonomin ska återhämta sig snabbt och att vi inte 

ska få en hög bestående arbetslöshet. 

 

Till detta kommer behovet av den stora omställning som klimatförändringarna 

ställer krav på. Mycket görs redan i staden, samtidigt som vi också är beroende av 

vad som görs i hela vårt samhälle och globalt. Stadsdelsnämnderna med sin 

närhet till medborgarna har en viktig roll i detta. Vi har sedan tidigt uttryckt att vi 



Bilaga § 10 – särskilt uttalande majoriteten 
 

  

gärna ser att Södermalm går före, och kan vara en testbädd för nya lösningar och 

initiativ. Många boende, men också företag i stadsdelen har starkt engagemang i 

frågan som också är viktigt att ta vara på  - kort sagt ser vi starkt behov av en så 

offensiv och kreativ hållning som möjligt i dessa frågor, där stadens centrala 

funktioner är ett viktigt stöd.  

 

 

 



Bilaga § 10 – särskilt uttalande (V) 

 

Södermalm stadsdelsnämnd 

 

2020-04-23 

 

Ärende 10 

Underlag för budget 2021 med 

inriktning 2022 och 2023 för 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Dnr. SÖD 2020/302  

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

Vi har full förståelse för att budgetunderlaget inte har kunnat väga in erfarenheter av corona-

pandemin, men utgår från att en första analys presenteras före sommaren så att verkningsfulla 

åtgärder mot de mest flagranta bristerna inom exempelvis äldreomsorgen kan tas in i budget 

2021. Nu när vi står mitt upp i krisen ska all kraft självklart läggas på att begränsa 

smittspridningen och skydda våra äldre och andra riskgrupper. När den akuta krisen har 

avklingat krävs dock en genomgripande analys av hur staden har hanterat krisen och hur de 

strukturella förutsättningarna för stadens verksamheter har påverkat möjligheterna att klara de 

allvarliga påfrestningar som pandemin har medfört. Av det vi hittills har sett behöver analysen 

inkludera segregationen, bostadspolitiken, personalpolitiken och inte minst stadens rådighet 

över välfärdsverksamheter som finansieras med kommunala resurser. 

 

Barnkonventionen är nu lag – hur påverkar det stadsdelens arbete med barn och unga där vi 

vet att orosanmälningarna har ökat under en längre tid för både flickor och pojkar? 

Vänsterpartiet menar att att förvaltningen snarast måste återkomma med hur 

Barnkonventionen påverkar Socialtjänstens arbete.  

 

En utmaning vi står inför är att antalet 85+ ökar de närmaste åren samtidigt som det årligen 

redovisas ett ” överskott” på äldreomsorgen och antalet personer på äldreboenden snarare 

minskar än ökar. Dessutom ökar antalet äldre med psykisk ohälsa, missbruk och hemlöshet. 

Verkligheten verkar inte gå i takt med ekonomin. Statistik när det gäller äldreboenden i landet 

visar att personer lever i snitt fyra månader efter inflyttning och en femtedel dör inom en 

månad. Gäller det också för Södermalm, d.v.s. att våra äldreboenden snarare bedriver palliativ 

vård än omsorg? 

 

En stor del av hemtjänstföretagen har 30 procent korttidsanställda. Krav i Stockholm är att 

hälften av alla anställda ska ha omsorgsutbildning. Vi vet att många privata utförare inte lever 

upp till detta. Hur ser det ut på Södermalm och vilka eventuella åtgärder vidtas för att alla 

lever upp till stadens krav?  

 



Bilaga § 10 – särskilt uttalande (V) 

 

Vänsterpartiet menar att det är hög tid att uppgradera det svåra och ofta fysiskt tunga arbete 

som bedrivs inom äldreomsorgen. Satsning på utbildning, högre löner och fasta anställningar 

måste göras för att höja omsorgsarbetets status och kvalitet.  

 

Det räcker inte med att säga att man ska satsa på kommunens kärnverksamhet utan det krävs 

också mer resurser. Vänsterpartiet har härmed lyft två områden som vi anser borde ges högsta 

prioritet – barn och unga samt äldreomsorgen.  

 



Bilaga § 10 – särskilt uttalande (SD) 
 

 

Södermalms stadsdelsnämnd  
2020-04-23 

Dnr. SÖD 2020/302 
Ärende 10 

 
Christina Wallmark (SD) 

Ulf Wester (SD) 
 

 

 
Underlag för budget 2021 med  
inriktning 2022 och 2023 för  
Södermalms stadsdelsnämnd 
 
 
Särskilt uttalande 
 
 
Sverigedemokraterna anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens kraftiga 
omsvängning i ekonomin, att budgeten revideras med syftet att värna och säkerställa 
stadsdelsnämndens kärnverksamheter. I en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det 
politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera stockholmarna en trygg 
vardag. 
  
Vi anser därför att nya investeringar som kan anstå, inom såväl fysisk stadsmiljö som 
generell drift, bör göra det. Genom att i god tid ta höjd i en försvårad ekonomisk situation 
tar stadsdelsnämnden ansvar för att verksamheten fortsatt kan bedrivas med god kvalité. 
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